
Fra: Hedvig Godvik Olsen <hgo@ardarealplan.no>
Sendt: tirsdag 16. februar 2021 15:02
Til: Ole Martin Bolset
Emne: SV: Fossesjøen
Vedlegg: Merknadskart offentlig ettersyn Fossesjøen.pdf; Merknadsskjema offentlig

ettersyn Fossesjøen.pdf; Planføresegner_Fossesjøen_16.02.21.doc.docx;
Planføresegner_Fossesjøen_16.02.21.doc.pdf;
Plankart_Fossesjøen_16.02.2021.pdf;
Planskildring_Fossesjøen_16.02.2021.pdf

Heisan

Vedlagt finner du oppdatert planmateriale.

Med beste hilsen
Hedvig Godvik Olsen
Landskapsarkitekt MNLA/planleggar

Fra: Ole Martin Bolset <ole.martin.bolset@alver.kommune.no>
Sendt: tirsdag 16. februar 2021 09:09
Til: Hedvig Godvik Olsen <hgo@ardarealplan.no>
Emne: SV: Fossesjøen

Strålande!

Då prøva vi å få sendt dette over til motsegnsmyndigheitane so fort som mogleg.

Ole Martin Bolset| Rådgjevar planforvaltning

Telefon: 453 77 397

Innbyggjarservice: +47 56 37 50 00
www.alver.kommune.no

Fra: Hedvig Godvik Olsen [mailto:hgo@ardarealplan.no]
Sendt: tirsdag 16. februar 2021 08:40
Til: Ole Martin Bolset
Emne: SV: Fossesjøen

Heisan

Når det gjelder naustene har vi bare tatt disse ut av planen, så da faller dette innsigelsespunktet bort.
Ift. SVV er nå bestemmelsene også helt i henhold til slik de ønsker, så dette innsigelsespunktet burde
også være helt greit. Jeg skal sende deg oppdatert merknadsskjema og plandokumenter så for jeg har
dette ferdig.

Med beste hilsen
Hedvig Godvik Olsen
Landskapsarkitekt MNLA/planleggar

mailto:ole.martin.bolset@alver.kommune.no
mailto:hgo@ardarealplan.no
http://www.alver.kommune.no/
mailto:hgo@ardarealplan.no


 

Fra: Ole Martin Bolset <ole.martin.bolset@alver.kommune.no>  
Sendt: mandag 15. februar 2021 15:01 
Til: Hedvig Godvik Olsen <hgo@ardarealplan.no> 
Emne: SV: Fossesjøen 
 
Hei! 
 
Eg har ikkje tida til å gå gjennom no dei neste dagane, eller komme med ei solid tilbakemelding på 
kva som eventuelt manglar. 
Tenkte derimot at eg raskt skulle svare når det gjeld spørsmålet om planen nærma seg klar for 
endeleg slutthandsaming. (Slik at du kan sjå på dette no framover om du ikkje allereie har sett på 
det) 
 
I merknadsmøtet diskuterte vi nausta som ligg litt «utanfor» planområdet, og det arbeidet som 
statsforvaltaren krev for å kunne trekke eit motsegn til dette. 
Slik eg forstod det, skulle du sjå meir på dette, og eg kan ikkje hugse at eg har fått noko 
tilbakemelding eller oppdatering på kva som vert vegen vidare med desse nausta. 
 
Eg veit òg at offentlege etatar set pris på ei oversikt over dei motsegna som dei har sendt inn i eit 
type merknadsskjema, med ei kolonne som beskriv korleis forslagsstillar/konsulent har svart ut dette. 
I kolonna der konsulent svarar ut motsegnet/merknaden er det fint å vere tydeleg og f.eks vise til 
paragrafane som er endra/lagt til mtp. bilfri gang- og sykkelveg til nærmaste skule. 
 
 
Ole Martin Bolset | Rådgjevar planforvaltning 

Telefon: 453 77 397  

Innbyggjarservice: +47 56 37 50 00 

www.alver.kommune.no 
 

 
 
 

Fra: Hedvig Godvik Olsen [mailto:hgo@ardarealplan.no]  

Sendt: mandag 15. februar 2021 14:05 

Til: Ole Martin Bolset 
Emne: SV: Fossesjøen 

 
Heisan 
 
Vedlagt finner du oppdatert bestemmelser ihht. de siste tilbakemeldingene deres. Nærmer planen 
seg klar til endelig sluttbehandling nå forresten? 
 
Med beste hilsen 
Hedvig Godvik Olsen 
Landskapsarkitekt MNLA/planleggar 
 

Fra: Ole Martin Bolset <ole.martin.bolset@alver.kommune.no>  
Sendt: onsdag 3. februar 2021 17:04 

mailto:ole.martin.bolset@alver.kommune.no
mailto:hgo@ardarealplan.no
http://www.alver.kommune.no/
mailto:hgo@ardarealplan.no
mailto:ole.martin.bolset@alver.kommune.no


Til: Hedvig Godvik Olsen <hgo@ardarealplan.no> 
Emne: SV: Fossesjøen 
 
Hei! 
 
Eg ser du har lagt til/redigert følgjande føresegner: 

 § 2.11.2.f 
 § 4.1.7 – Ok. 
 § 6.1.2 – Ok. 

 
§ 2.11.2.f må vi redigere, og flytte til under § 2.11.1. 
Det kan verte store mengder støy under utbygginga av området, og kommunen ønskjer å sikre at 
bebuarane skal vere godt sikra mot dette. 
Difor må vi knytte støytiltaka til igangsetjingsløyve, og vi ser det som aktuelt å knytte det til 
igangsetjing av o_SKV01. 
 
Eg har laga eit eksempelføresegn som vi kan jobbe vidare med, og de kan vurdere om dette ser ok ut 
for dykk: 
«I samband med utbygging av o_SKV01 skal støyreduserande tiltak for eksisterande bustader gbnr. 
325/60, 76, 325/38 og 325/29 vurderast/etablerast jamfør støyvurdering, «Vurdering av endring i 
støynivå på grunn av økt trafikk» datert 08.12.2020.» Eventuelle støytiltak skal vere ferdigstilt før 
igangsetjing av o_SKV01.» 
 
Grunnen til at eg har skreve vurderast/etablerast er for at det skal vere ein moglegheit å kunne starte 
utbygging sjølv om berørte grunneigarar ikkje ønskjer støyreduserande tiltak (støyvegg)/vel å ikkje få 
oppført støyreduserande tiltak (støyvegg). Ved bruk av eit føresegn som dette, må utbyggar ta 
kontakt med grunneigarar etter planen er vedtatt, og tilby å gjennomføre støyreduserande tiltak. 
Dette føresegnet opnar for dialog mellom grunneigarar og utbyggar (og eventuelt kommunen), for å 
få eit resultat som alle vil (forhåpentlegvis) vere fornøgd med. 
 
Om du har nokon spørsmål, so er det berre å sende ein mail eller ringje meg. Timeplanen min opnar 
seg på slutten av denne veka. 
 
 
Ole Martin Bolset | Rådgjevar planforvaltning 

Telefon: 453 77 397  

Innbyggjarservice: +47 56 37 50 00 

www.alver.kommune.no 
 

 
 
 

Fra: Hedvig Godvik Olsen [mailto:hgo@ardarealplan.no]  

Sendt: mandag 1. februar 2021 12:55 
Til: Ole Martin Bolset 

Emne: VS: Fossesjøen 

 
Heisan 
 

mailto:hgo@ardarealplan.no
http://www.alver.kommune.no/
mailto:hgo@ardarealplan.no


Lurte på om du hadde fått sett på forslaget til bestemmelser og om dette så greit ut? 
 
Med beste hilsen 
Hedvig Godvik Olsen 
Landskapsarkitekt MNLA/planleggar 
 

Fra: Hedvig Godvik Olsen  
Sendt: fredag 22. januar 2021 15:26 
Til: 'Ole Martin Bolset' <ole.martin.bolset@alver.kommune.no> 
Emne: SV: Fossesjøen 
 
Heisan 
 
Kunne ikke komme på lignende prosjekter der vi har samme problemstilling, men jeg har prøvd meg 
på noe bestemmelser, disse er markert med gult i de vedlagte bestemmelsene. Du kan jo ta en kikk 
og se hva du tenker så kan vi snakkes på over helgen 
 
Med beste hilsen 
Hedvig Godvik Olsen 
Landskapsarkitekt MNLA/planleggar 
 

Fra: Ole Martin Bolset <ole.martin.bolset@alver.kommune.no>  
Sendt: torsdag 21. januar 2021 17:08 
Til: Hedvig Godvik Olsen <hgo@ardarealplan.no> 
Emne: SV: Fossesjøen 
 
Hei! 
 
Har brukt litt tid på dette, då det er ei ny problemstilling for meg å sette meg inn i. 
Eg er einig i at vi må ta merknaden til dei som bur i Fosse 22 til følgje, og sikre at det vert 
tilfredsstillande støyforhald her. 
 
For resterande bustadar, som ikkje har sendt inn merknad forstår eg utfordringa du legg fram. P.d.d. 
veit vi ikkje om det er ønskjeleg for desse grunneigarane med støydempande tiltak. Men ved å 
ignorere denne problemstillinga vil eg påstå at vi gjer ein feil. 
I støyvurderinga vert det vist til veiledar T-1442, og denne sin målsetting for utbetring av 
eksisterande veg (side. 117): 
«Når utbedringen gir merkbart økt støynivå (større økning enn 3 dB) og medfører at anbefalte 
grenser overskrides, bør det alltid gjennomføres avbøtende tiltak. Der utbedringen ikke gir merkbar 
støyøkning, men de anbefalte støygrensene fra før er overskredet for eksisterende støyfølsom 
bebyggelse, bør det også alltid gjennomføres avbøtende tiltak.» 
 
Støyvurderinga konkludera òg med at det må gjennomførast nærmare tiltaksvurderingar på grunn av 
auka trafikk som følgje av den nye utbygginga for desse tre bustadane. 
 
Utfordringa her er å opprette eit føresegn som sikrar desse grunneigarane moglegheita til å få 
avbøtande tiltak til den auka støyen. Men som fortsatt ikkje vil hindre gjennomføringa av planen om 
grunneigarane ikkje ønskjer for eksempel ein støyvegg, som kan kanskje hindre noko utsikt eller 
liknande. 
 

mailto:ole.martin.bolset@alver.kommune.no
mailto:ole.martin.bolset@alver.kommune.no
mailto:hgo@ardarealplan.no


Eg ønskjer å utfordre deg til å sjå litt på korleis eit slikt føresegn kan sjå ut. Eg har leita litt, og kan 
vere til bistand om ønskjeleg. Håpar eigentleg at nokon hjå Ard har vore borti dette før, og har 
erfaring med eit slikt føresegn, som kan hjelpe oss på vegen. 
 
Diskuterte problemstillinga med min leiar, som har erfaring frå byggesak, samt vår kontakt hjå 
Statsforvaltaren. Begge er einige i at vi må finne eit føresegn som sikrar moglegheita for 
avbøtande/støydempande tiltak. 
 
Ole Martin Bolset | Rådgjevar planforvaltning 

Telefon: 453 77 397  

Innbyggjarservice: +47 56 37 50 00 

www.alver.kommune.no 
 

 
 
 

Fra: Hedvig Godvik Olsen [mailto:hgo@ardarealplan.no]  
Sendt: onsdag 9. desember 2020 10:01 

Til: Ole Martin Bolset 

Emne: Fossesjøen 

 
Heisan 
 
Da har vi fått gjort en støyvurdering for vegen Fosse slik vi ble enig om i møtet. Som du kan se i 
utsnittet under hentet fra støyrapporten blir de tre boligene tettest på den nye tilkomsten til 
planområdet noe berørt av trafikkøkningen på vegen når planområdet er ferdig utbygd. Ift. de som 
bor i Fosse 22 får vi ta merknadene deres til følge og etablere en støyskjerm mot vegen slik de 
ønsket. Skal dette inn i bestemmelsene også? Når det gjelder de to andre boligene er det vel ikke noe 
spesielt vi trenger å gjøre ift. disse? Vi kan jo ikke legge inn krav i bestemmelsene om at disse 
boligene skal støyskjerms dersom det ikke er ønskelig fra de som bor der? Vi har heller ikke fått noen 
merknad fra disse. Fosse 19 har jo allerede i dag også litt for høye støyforhold ift. kravene på en deler 
av uteareal sitt. Fint om du gir meg en tilbakemelding når du har fått sett på støyrapporten. 
 

http://www.alver.kommune.no/
mailto:hgo@ardarealplan.no


 
 
Med beste hilsen 
Hedvig Godvik Olsen 
Landskapsarkitekt MNLA/planleggar 
  
Ard arealplan as 
Nygårdsgaten 114 ∙ 5008 Bergen   
Tlf: 55 31 95 00 ∙ Mob: 46 41 98 15 
  
http://www.ardarealplan.no 
www.facebook.com/ArdArealplan/ 
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